
Dostal jsem depresi a přál si skončit v pekle

Svědectví o setkání s kalvinismem

Krátce jsem byl kalvinista. V podstatě jsem byl arminián. Ale dostal jsem se pod vliv kazatele
univerzitního kampusu, který byl kalvinista. Přesvědčil mě, abych přijal kalvinismus obvyklými typy
důkazových textů. Ale nesedělo mi to. Je to tolik v rozporu s tím, co říká Bible. Dostal jsem depresi,
protože jasnými a jistými důsledky teologie bylo, že Bůh stvořil většinu lidí, aby se navždy mučili v
pekle, a to ho nějak oslavuje. Bylo pro mě těžké se modlit. Ale došel jsem do bodu, kdy jsem si
opravdu přál, aby, pokud by to nejvíce oslavovalo Boha, že by mě poslal do pekla, pak aby to udělal.
Nejde o to, že bych v té chvíli ještě nebyl arminián, ale že by mě samotného taková myšlenka nikdy
nenapadla. Bible nijak nenaznačuje, že by Bůh raději viděl lidi v pekle, než aby je zachránil. Ale začal
jsem věřit, že tomu teď sice možná nerozumím, ale že Bůh je stále dobrý a že to v nebi bude
pravděpodobně dávat smysl. Důvěřoval jsem, že Bůh je dobrý navzdory tomu, co o něm říkala moje
kalvinistická teologie. Uvědomil jsem si, že jsem se nemusel snažit zamést pod koberec myšlenku
Bible, která podporuje arminiánský pohled na Boha (například že Bůh je Bohem lásky se skutečnou
touhou zachránit všechny ), ani jsem nemusel vyvracet nepravděpodobné interpretace tolika
prostých a zjevných pasáží. Ale Bible opravdu řekla to, co jsem si myslel.

Určitě existují pasáže, které lze brát jako podporu kalvinismu. A s těmito texty je třeba se vypořádat.
Bylo velkým potěšením zjistit, že důkladná a pečlivá exegeze skutečně odhaluje tyto pasáže jako
obvykle více v souladu s arminiánskou teologií. Zjistil jsem, že arminiánská teologie, plně zakotvená
v Písmu a zdravé exegezi, okouzlená dobrem a láskou k Bohu, ve skutečnosti přináší Bohu tu největší
slávu a pomáhá živit moji lásku k němu a mou úctu k němu mnohem víc než kalvinistická teologie.

Sláva Bohu! Ve jménu Ježíše.
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